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Protokół nr 4/18 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów 

odbytego w dniu   27.02.2019 r. godz. 15.30 

   Komisja odbyła posiedzenie w składzie: Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego                     

i Finansów – radna Alicja Ordon, członek komisji – radna Irena Rybarczyk, członek komisji – 

radny Jakub Malinowski, członek komisji – radna Urszula Gierałtowska , członek komisji – 

radny Krzysztof Kleinowski. Nieobecny - wiceprzewodniczący komisji– radny Rafał 

Stateczny. Lista obecności zał.1. 

W posiedzeniu uczestniczył wójt  p. Julita Pilecka. 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad – wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2019 rok – projekt nr 14/19 jako pkt.3 podpunkt e. Wniosek został 

przyjęty jednogłośnie w obecności 5 radnych. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie  i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski do protokołu z posiedzenia komisji w dniu  23.01.2019 r. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu 

zapłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Gminie Kobylanka i jej jednostkom organizacyjnym 

oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do 

udzielania ulg – projekt nr 7/19 

b) w sprawie  opłaty prolongacyjnej  – projekt nr 8/19 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego 

oraz opłaty targowej – projekt nr 11/19 

d) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności przesyłu – projekt 

nr 13/19. 

e) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok – projekt nr 14/19. 

4. Wolne wnioski.      

      5. Zamknięcie posiedzenia.                                                                                                                                                                                                      

Porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty w obecności 6 członków komisji (na salę 

posiedzeń przybył radny R. Stateczny. 

Ad. 2 

Wnioski do protokołu z posiedzenia komisji w dniu  23.01.2019 r. 

Radna A. Ordon zgłosiła na str. 3 pierwsze zdanie, dopisać literkę „i” i wykreślić „wcześniej 

nie było zgodności”. Poprawić słowo „torfowiskiem”. 

Ad. 3  

Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu 

zapłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Gminie Kobylanka i jej jednostkom organizacyjnym 

oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do 

udzielania ulg – projekt nr 7/19 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„Na podstawie art. 59 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 

(Dz.U.z 2017 r. poz. 2077 z późn. zm.) organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

określa szczegółowe zasady, sposób i tryb umarzania, odraczania terminu zapłaty oraz 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Gminie Kobylanka oraz jej jednostkom organizacyjnym ze wskazaniem 
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organu uprawnionego do udzielania w/w ulg wobec osób fizycznych, osób prawnych 

i jednostek organizacyjnych nieposiadających osobowości prawnej, jak również warunki 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których udzielona ulga stanowić 

będzie pomoc publiczną. 

W dniu 28 kwietnia 2017 r. weszła w życie ustawa z dnia 10 lutego 2017 r. o zmianie ustawy 

o finansach publicznych (Dz.U. z 2017 r., poz 659), która wprowadziła zmiany w zakresie 

umarzania, odraczania terminu zapłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny. 

Zmiany obejmują między innymi możliwość niedochodzenia należności pieniężnych, których 

kwota wraz z odsetkami nie przekracza 100 zł, jak również wprowadzono nowe przesłanki 

stosowania ulg w spłacie należności cywilnoprawnych, poza ważnym interesem publicznym i 

interesem dłużnika, którymi są: względy społeczne i gospodarcze. Zgodnie z §59 ust. 2 w/w 

ustawy organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego określa szczegółowe zasady, 

sposób i tryb udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny.  

Projekt niniejszej uchwały podlega zgłoszeniu do Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i 

Konsumentów oraz do Ministra Rolnictwa, którzy w terminie 14 dni mogą przedstawić 

zastrzeżenia dotyczące przejrzystości zasad udzielania pomocy de minimis. 

W wyniku wprowadzonych zmian prawnych obecna Uchwała Nr L/340/10 Rady Gminy 

Kobylanka z dnia 4 listopada 2010 r. w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, 

odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym 

Gminy Kobylanka oraz jej jednostek podległych nie posiada mocy prawnej.  

Mając powyższe na uwadze przyjęcie uchwały jest zasadne.” 

Radny K. Kleinowski – czy w gestii rady może być limit do jakiego wójt może udzielić 

decyzją umorzenie do kwoty?  

Sekretarz poinformowała, że o tym mówi ustawa. 

Radna A. Ordon – ile było umorzeń (poprzednia kadencja). 

Sekretarz - rocznie jest taki wykaz przygotowywany przy sprawozdaniu z wykonania 

budżetu. 

Radna A. Ordon – czy jest to wyłącznie decyzja wójta. 

Wójt – jest to wyłącznie kompetencja wójta i bez ograniczeń. 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 6 członków 

komisji. 

b) w sprawie  opłaty prolongacyjnej  – projekt nr 8/19 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„W związku ze zmianą treści art. 57 §2 ustawy Ordynacja podatkowa, zmienionego przez art. 

1 pkt. 49 ustawy z dnia 10 września 2015 r. (Dz.U.2015.1649) zmieniającej ustawę Ordynacja 

podatkowa z dniem 1 stycznia 2016 r., istnieje konieczność dostosowania obecnie 

obowiązującej uchwały do aktualnie obowiązujących przepisów ustawy. 

Przedmiotowa opłata została wprowadzona Uchwałą Nr XXI/129/04 Rady Gminy Kobylanka 

z dnia 27 maja 2004 r. i wynosiła 50% stawki odsetek za zaległości podatkowe.  

Powiązanie od dnia 1 stycznia 2016 roku opłaty prolongacyjnej z obniżoną stawką odsetek za 

zwłokę powoduje konieczność podjęcia przez Radę Gminy Kobylanka nowej uchwały 

wprowadzającej opłatę prolongacyjną, na podstawie której utraci moc dotychczasowo 

obowiązująca uchwała wiążąca wysokość opłaty prolongacyjnej z podstawową stawką 

odsetek za zwłokę. Porównując treść poprzednio obowiązujących przepisów Ordynacji 

podatkowej i dotychczasowej uchwały z treścią obecnie obowiązujących przepisów Ordynacji 

podatkowej w tym przedmiocie i proponowanej treści projektu uchwały wskazać  należy, że 

stawka opłaty prolongacyjnej nie ulegnie zmianie i wyniesie 4% kwoty zaległości w stosunku 

rocznym 
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Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie uchwały jest celowe i uzasadnione.” 

Radny K. Kleinowski – czy to jest związane  z nową ustawą. 

Wójt – projekt uchwały porządkujący stan prawny. 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 6 członków 

komisji. 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego 

oraz opłaty targowej – projekt nr 11/19 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„      Rada gminy ma prawo do powierzenia poboru podatków i opłat lokalnych w drodze 

inkasa. 

      Rada gminy w podjętej uchwale ma obowiązek, oprócz wprowadzenia poboru podatków i 

opłat w drodze inkasa, do wyraźnego wskazania osoby inkasenta, przedstawiając obszar 

działania - sołectwo, w sposób tak precyzyjny, aby nie budziły wątpliwości, na kogo 

obowiązek pobierania należności w drodze inkasa został nałożony. Wskazanie osoby 

inkasenta musi mieć charakter personalny, co oznacza , że rada gminy w uchwale lub 

załączniku do uchwały musi podać imię i nazwisko inkasenta pobierającego podatki.  

     Uchwałą Rady Gminy Kobylanka nr VI/39/11 z dnia 31 marca 2011 r. powierzono 

sołtysom pobór podatków lokalnych ( od nieruchomości, rolnego, leśnego), oraz opłaty 

targowej. 

      W związku z tegorocznymi wyborami sołeckimi i zmianą sołtysów w dwóch sołectwach 

konieczne jest dokonanie zmiany w obowiązującej uchwale i powołanie nowych inkasentów.”      

Radna A. Ordon – uważam, że powinny być złożone oświadczenia pisemne a nie tylko 

telefonicznie tak jak zostało to zrobione. 

Radna I. Rybarczyk – to urząd powinien się zwrócić o złożenie oświadczeń 9 dot. Bielkowa i 

Jęczydołu). 

Wójt – jaki to jest cel, aby uzyskać zgody osób, które nie wyraziły zgody. Jeżeli 

podejmujemy uchwałę to tylko jest zgoda.  

Radna I. Rybarczyk – jak było wcześniej. Czy nie było trzeba złożyć wcześniej jak Pani 

odbierała decyzje.  

Radna A. Ordon – złożyłam wcześniej oświadczenie o niewyrażeniu zgody. 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 6 członków 

komisji. 

d) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie służebności przesyłu – projekt 

nr 13/19. 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„Zgodnie z art.18 ust.2 pkt 9 lit.a ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 

obciążanie każdej nieruchomości  z zasobu gminnego - do czasu określenia przez Radę 

Gminy zasad obciążania -  wymaga zgody Rady Gminy.  

W dniu 22 stycznia  2019r. wpłynął   wniosek  od ENEA Operator  Sp. z o.o  Oddział 

Dystrybucji Szczecin o ustanowienie służebności przesyłu na działce nr 363  o powierzchni 

0,3062 ha w obrębie Kobylanka.  

Ww. służebność ograniczona będzie do terenu niezbędnego dla posadowienia na 

nieruchomości oraz eksploatacji, remontów, przebudowy, rozbudowy i korzystania z urządzeń 

energetycznych, tj. linii kablowej nn 0,4 kV (pas o długości 46 m i szerokości 0,5m) oraz szafy 



4 

 

kablowej (teren o wymiarach 0,53 m x 0,25m)  wraz z wszelkimi obiektami i urządzeniami 

niezbędnymi do ich eksploatacji. 

Szczegółowe warunki ustanowienia służebności zostaną opisane w porozumieniu                

z inwestorem. 

Ustanowienie służebności odbywać się będzie na zasadzie odpłatności, w kwocie 

adekwatnej do powierzchni zajętego terenu. Koszty związane z jego ustanowieniem poniesie 

Spółka ENEA Operator. 

Uznano, że ustanowienie  proponowanej służebności nie koliduje z zagospodarowaniem 

wskazanej nieruchomości.  

W związku z powyższym podjęcie proponowanej uchwały jest zasadne.” 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 6 członków 

komisji. 

e) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok – projekt nr 14/19. 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„Na podstawie uchwały Nr VII.40.S.2019 Kolegium regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie z dnia 14 lutego 2019 r. w sprawie wszczęcia postepowania dotyczącego 

stwierdzenia nieważności części Uchwały Nr IV/20/19 rady Gminy Kobylanka z dnia 24 

stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kobylanka na rok 2019 wprowadza 

się następujące zmiany do budżetu Gminy Kobylanka na 2019 r.: 

1. Dokonuje się przeniesienia wydatków inwestycyjnych w kwocie 350.000 zł z zadania 

„Budowa odcinka drogi nr 450001Z relacji Zieleniewo – Cisewo od km 0+958 do km 

2+473” na utrzymanie terenów i obiektów komunalnych oraz częściowo na utrzymanie 

trwałości projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – Internet dla mieszkańców 

Gminy Kobylanka”.  

W przypadku otrzymania dofinansowania na inwestycję „Budowa odcinka drogi nr 

450001Z relacji Zieleniewo – Cisewo od km 0+958 do km 2+473”, propozycja 

zabezpieczenia środków na ten cel zostanie przedłożona Radzie Gminy do rozpatrzenia i 

zatwierdzenia. 

Skutkiem poprawki wprowadzonej przez Radę Gminy do uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu na 2019r.  jest całkowity brak środków finansowych głównie na utrzymanie 

terenów i obiektów wokół jeziora Miedwie. 

Tereny nad jeziorem stanowią współwłasność Gminy Kobylanka i Gminy Stargard, w 

tym celu zawarte jest porozumienie, w którym OSiR Stargard powierza gminie 

Kobylanka zarządzanie obiektem (Porozumienie w sprawie sposobu korzystania z 

nieruchomości wspólnej i zarządu nieruchomością wspólną z dnia 26 maja 2017r.). 

Niezabezpieczenie środków finansowych spowoduje, że gmina nie wywiąże się z 

zawartego porozumienia. 

 

2. Zmniejsza się wydatki o kwotę 10.000 zł na zadanie inwestycyjne „Budowa chodnika w 

Bielkowie” – przedmiotowe zadanie dotyczy budowy odcinka drogi wojewódzkiej. Środki 

te przeznacza się na utrzymanie trwałości projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu 

cyfrowemu – Internet dla mieszkańców Gminy Kobylanka”.  

Gmina ponownie wystąpiła z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie 

wykonania ciągu pieszo-rowerowego na odcinku Kobylanka-Bielkowo oraz budowy 

chodnika w  samej miejscowości Bielkowo. W przypadku pozytywnego rozpatrzenia 
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pisma Wójta Gminy propozycja zabezpieczenia środków na ten cel zostanie przedłożona 

Radzie Gminy do rozpatrzenia i zatwierdzenia.” 

Radna A. Ordon – przeniesienie z zadania Cisewo-Zieleniewo – czy ma Pani pomysł, aby z 

czego innego znieść? 

Wójt – został złożony wniosek Zieleniewo-Cisewo i wniosek jest ciągle w rozpatrzeniu. 

Mamy duże szanse na dofinansowanie. Będą oszczędności z Rekowa i tak jak wcześniej 

powiedziałam, że oszczędności przenoszę na drogę w Zieleniewo-Cisewo. Te środki planuję 

wziąć z oszczędności na Rekowie. Proponuję przesunąć z 60016, bo jest zaplanowana gdzie 

indziej.  

Radny K. Kleinowski –czy to jest zapisane? 

Wójt – to jest zaplanowane a nie zapisane. Dotrzymuję słów. Jeżeli chcecie Państwo  na 

piśmie to mogę dać na piśmie. 

Radny K. Kleinowski – było wcześniej mówione i nic nie dało. 

Wójt – te oszczędności będą w Rekowie i to będzie na drogę Zieleniewo-Cisewo.  

Radny K. Kleinowski – sprawa rowów to koszt ok. 200 000 – 300 000 zł. 

Wójt – tak było do dzisiaj. Ale wygląda to bardzo źle. To wszystko wynika z projektu. 

Sprawa wymaga zabudowania ok. 400 m (część rowu musi być w zabudowie). Jeżeli droga 

będzie bez odwodnienia to będzie tragedia. Urzędnicy starali się ustalić koszt 1500-1800m 

rowu + materiał (ok. 1 500 000 zł całkowity koszt). 

Radna I. Rybarczyk – to powinien projektant uzgodnić. 

Radny R. Stateczny – poinformował, że były przepychanki pomiędzy Gminą Kobylanka a 

Gminą Stare Czarnowo. 

Radny K. Kleinowski – jakie oszczędności przewiduje Pani na Rekowie? 

Wójt - ok. 500 000 zł. 

 Radna Cz. Grabowska – była informacja, że będzie z oszczędności z Rekowa na drogę 

Zieleniewo-Cisewo. Było mówione na sesji, zebraniach. Dofinansowanie musi Pani 

wykorzystać do końca roku. Przetarg-listopad. 

Wójt – przetarg będzie ogłoszony jak tylko otrzymamy środki. 

Radna Cz. Grabowska – to nie ma środków z rewitalizacji? 

Wójt – to jest informacja z dzisiaj . Jak zrobimy dokładny ogląd, będziemy się martwili skąd 

weźmiemy na rów. Jeśli otrzymamy środki w ciągu miesiąca, przystąpimy do przygotowania 

dokumentów przetargowych. Ustalono, że zostanie spisane wspólne porozumienie z 

Nadleśnictwem. Jak Gmina zrobi swoją część to nadleśnictwo też zacznie działać. Lasy mogą 

budować do szerokości 3,5 m (droga leśna, dojazdowa). Zrobią drogę o szerokości 3,5 m i 

niby pobocze tak było ustalone. Później droga zostanie przekazana do Gminy. 

Radna Cz. Grabowska – czy nie można zdjąć 350 000 zł z rewitalizacji? 

Wójt – nie można zdjąć. Była informacja, że rząd województwom przydzielił już środki. 

Mam informację, że wszystkie wnioski będą pozytywnie rozpatrzone a nawet na liście 

rezerwowej. 

Radna Cz. Grabowska – czy był wykaz w którym jest ta inwestycja za 350 000 zł. 

Wójt – to było przygotowane 7.02.2019 r. Taka była decyzja RIO i są zmiany. 

W momencie kiedy była robiona autopoprawka  była informacja, że drogi nie będzie. A 

sytuacja się zmieniła, bo będą oszczędności na Rekowie i będą środki. O tym była informacja 

do mieszkańców, radnych. O porozumieniu nic nie wiedziałam. 

Radny J. Malinowski – zaskoczył nas rów w Rekowie, szkoła. 

Radna I. Rybarczyk – jeżeli nie podejmiemy uchwały do RIO to uchwali. 

Wójt – RIO uważa, aby się dogadały organy. 

Radna A. Ordon – na granty musi być zagwarantowana kwota, będą oszczędności. 

Wójt – przy złożeniu wniosku musimy mieć zaplanowane środki. 
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Radny R. Stateczny – dotyczy budowy chodnika czy jest kosztorys? Z czego wynika ta 

kwota? 

Wójt – nie ma kosztorysu. Po spotkaniu poniedziałkowym to i może nie będzie tej kwoty. 

Musimy zrobić remont szkoły. Zmniejszenia były z bieżących Urzędu Gminy. 

Radna A. Ordon – uważaliśmy, że to co zdjęliśmy to sobie poradzimy. Uważam zabranie 

drobnych inwestycji – to rozwiąże problem Kunowa? 

Wójt – nie rozwiąże to problemu. Nie stać nas na nic. To wynika z odpowiedzialności. 

Powinniśmy zabezpieczyć  na wydatki bieżące. 

Radna Cz. Grabowska – czy Pani zatrudni pracownika do Urzędu? 

Wójt – zastanawiam się nad restrukturyzacją Urzędu. 

Radny K. Kleinowski – środki, które będą wchodzić, które były zaniżone w dochodach. 

Wójt – jak było przygotowane zawyżone dochody to zostało urealnione. Wydatki zostały 

zaniżone. Nad projektem była analiza z rokiem poprzednim. 

Radna I. Rybarczyk – nie możemy zacząć inwestycji innych, bo trzeba będzie robić remont 

szkoły. Będziemy czekać do czerwca aby były środki na remont szkoły? Nie możemy czekać. 

Radna Cz. Grabowska – czy coś się zmieniło z torfowiskiem. 

Wójt – ok. 4 000 000 zł za 2018, nie mogę podać co jest wśród tych należności. 

Radny K. Kleinowski – na jakim jest etapie po stronie Gminy czy podatnika. 

Wójt – to jest wygrane przez Gminę. 

Radna I. Rybarczyk – czy Gmina będzie dochodziła należności? 

Wójt – tak, będzie Gmina dochodziła należności. 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała w następujący sposób; za-2 radnych /U. Gierałtowska, 

I. Rybarczyk/, przeciw-1 radny /R. Stateczny/, wstrzymał się – 3 radnych/A. Ordon, K. 

Kleinowski, J. Malinowski/. Opinia pozytywna w obecności 6 członków komisji. 

Ad. 3 

Wolne wnioski-brak. 

Ad. 4 

Zamknięcie posiedzenia.                                         

Po zrealizowaniu porządku obrad posiedzenie zostało zakończone o godz.16.50. 

 

Protokołowała: 

Joanna Baszak    

                                                                                                   Przewodnicząca   KRGiF 

                                                                                             Alicja Ordon 

 

 


